
Katowice, 16 września 2013 r.

Protokół z posiedzenia
Konferencji Dyrektorów Bibliotek Akademickich Uczelni Medycznych

w dniu 16 września 2013 r. w Katowicach

W spotkaniu udział wzięli dyrektorzy bibliotek:

• Renata Birska - Biblioteka Główna Uniwersytetu Medycznego w Lublinie
• Dagmara Budek - Biblioteka Główna Pomorskiego Uniwersytetu Medycznego

w Szczecinie
• Danuta Dąbrowska-Charytoniuk - Biblioteka Główna Uniwersytetu Medycznego
• w Białymstoku
• Anna Grygorowicz - Bibliotek Główna Gdańskiego Uniwersytetu Medycznego
• Krzysztof Nierzwicki - Biblioteka Medyczna Collegium Medicum Uniwersytetu

Mikołaja Kopernika
• Ewa Nowak - Biblioteka Główna Śląskiego Uniwersytetu Medycznego

w Katowicach
• Aniela Piotrowicz - Biblioteka Główna Uniwersytetu Medycznego w Poznaniu
• Renata Seweryniak - Biblioteka Centrum Medycznego Kształcenia

Podyplomowego
• Renata Sławińska - Biblioteka Uniwersytetu Medycznego we Wrocławiu
• Anna Uryga - Biblioteka Medyczna Uniwersytetu Jagiellońskiego - Collegium

Medicum
• Irmina Utrata - Biblioteka Główna Warszawskiego Uniwersytetu Medycznego
• Ryszard Żmuda - Biblioteka Uniwersytetu Medycznego w Łodzi

1. Przewodnicząca KDBAUM, dyr. Anna Grygorowicz, podsumowała ostatni rok pracy
wskazując, iż:

a) powiodła się aktualizacja kartoteki MeSH do wersji 2013;
b) uzyskano środki w kwocie 36 tys. złotych z DUN (Działalności Upowszechniającej

Naukę) na utrzymanie Forum Bibliotek Medycznych w 2013 roku - wniosek
przygotowany został przez dyr. Ryszarda Żmudę;

c) opinię negatywną uzyskał, przygotowany przez dyr. Renatę Sławińską, wniosek o
uzyskanie dofinansowania w ramach działalności statutowej (część F)
konsorgum BMJ w 2013 roku;

d) nie doszło do ujednolicenia typów publikacji stosowanych przez poszczególne
ośrodki przy tworzeniu instytucjonalnych baz bibliograficznych; dyr. Dagmara
Budek przedstawiła analizę typów publikacji w bibliografiach lokalnych
w poszczególnych bibliotekach (od 18 w Katowicach do 53 w Łodzi) i wyraziła
wątpliwość czy takie ujednolicenie jest w ogóle możliwe, jednocześnie
wskazując, iż konieczność wprowadzania (importowania) danych do POL-onu
i Polskiej Bibliografii Naukowej wymusi takie ujednolicenie; kwestia ta będzie
przedmiotem dalszych działań w zależności od decyzji centralnych;

e) dalszej aktywności wymaga współpraca z twórcami programu Expertus;
dyr. Danuta Dąbrowska-Charytoniuk zobowiązała się do pilotowania kwestii
ujednolicenia wersji programu Expertus we wszystkich bibliotekach medycznych
oraz eksportu danych z bibliografii lokalnych do Polskiej Bibliografii Naukowej;

f) w obszarze ujednolicenia efektów kształcenia, wobec dużych rozbieżności w tym
zakresie w poszczególnych bibliotekach, nie podjęto działań mających na celu ich
unifikagę; dyr. Renata Birska zobowiązała się do ponownego przystąpienia do
prac, jeżeli zajdzie taka potrzeba;



2. Dyr. Anna Uryga zasygnalizowała potrzebę wprowadzenia kartoteki MeSH-pl do USML
oraz doprecyzowania w umowie z p. Piotrem Krzyżaniakiem terminu migracji do
wersji 2014 na I kwartał 2014 r.;

3. Ponownie powróciła sprawa braku możliwości generowania faktur w systemie
doc@med w terminach dogodnych dla poszczególnych bibliotek, np. co miesiąc;
dyr. Aniela Piotrowicz zobowiązała się do zebrania problemów związanych z bieżącym
funkcjonowaniem systemu i zorganizowania spotkania użytkowników doc@med
w Poznaniu;

4. Dyr. Dagmara Budek przedstawiła kwestię wysokości składek bibliotek
uczestniczących w konsorcjum LWW i zaproponowała rozpoczęcie rozmów
z wydawcą/dostawcą na temat renegocjowania ww. opłat;

5. Zaproponowano, aby ośrodek wrocławski, jako koordynator, ponowił wniosek o
uzyskanie środków na konsorcyjny zakup dostępu do czasopism BMJ w następnych
latach, natomiast dyrektorzy uczestniczący w spotkaniu nie poparli idei zawiązania
konsorcjum eLibrary i ewentualnego starania się o jego dofinansowanie z DUN
w 2014 r.;

6. Dyrektor Ryszard Żmuda zaapelował o przyspieszenie nadsyłania materiałów do
Forum Bibliotek Medycznych tak, aby jak najszybciej zamknąć numery 1 i 2/2013;
poinformował również, że nie będą już w Forum publikowane prezentage
z konferencji;

7. Jednogłośnie poparto zgłoszenie dyr. Anny Grygorowicz, jako przedstawiciela
bibliotek medycznych, do Rady Wykonawczej KDBASP w wyborach na nową kadencję
2013-2017;

8. Dyskutowano problem przyszłości bibliotekarzy dyplomowanych oraz konieczność
wprowadzenia odpowiednich zmian w statutach uczelnianych, w których powinny
pojawić się zapisy dotyczące wymagań stawianych kandydatom na te stanowiska;

9. Ustalono, że następna XXXII Konferencja Problemowa Bibliotek Medycznych odbędzie
się w 2014 r. w Warszawie;

10. Dyr. Krzysztof Nierzwicki poinformował o wystawie dotyczącej Vesaliusa
i zaproponował udostępnienie wystawy zainteresowanym bibliotekom.

Protokół sporządziła
Dagmara Budek
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